
 

 

 

 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Αικατερίνη Σπυριδάκη – Βουλευτής Ν. Λασιθίου 

 

 

Αθήνα, 18 Φεβρουαρίου 2025 

 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

 

Προς: τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Θεόδωρο Σκυλακάκη 

 

ΘΕΜΑ: « Ανάγκη ενίσχυσης των Επιτροπών Αντιρρήσεων Δασικών Χαρτών και 

διευκρινίσεων για την καλλιέργεια χαρουπιάς στην Κρήτη  » 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Σας καταθέτω ως Αναφορά το υπ’αριθμ. 184/17.02.2025 έγγραφο του Τεχνικού 

Επιμελητηρίου Ελλάδας – Τμήμα Ανατολικής Κρήτης, το οποίο εκφράζει την έντονη 

ανησυχία για τις μεγάλες καθυστερήσεις στην εξέταση των αντιρρήσεων δασικών χαρτών στις 

Περιφερειακές Ενότητες Ηρακλείου και Λασιθίου, καθώς και για τον χαρακτηρισμό των 

καλλιεργειών χαρουπιάς ως δασικών εκτάσεων. 

Σύμφωνα με το έγγραφο, οι υφιστάμενες Επιτροπές Αντιρρήσεων είναι μόλις μία σε κάθε 

Περιφερειακή Ενότητα και οι δασικές υπηρεσίες παραμένουν υποστελεχωμένες, με 

αποτέλεσμα να μην μπορούν να ανταποκριθούν στον μεγάλο όγκο των υποθέσεων. 

Υπολογίζεται ότι περισσότερες από 10.000 αντιρρήσεις δασικών χαρτών βρίσκονται σε 

εκκρεμότητα, ενώ κάθε Επιτροπή εξετάζει μόλις 100-120 υποθέσεις ετησίως. Με αυτούς τους 
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ρυθμούς, η ολοκλήρωση της διαδικασίας θα απαιτήσει τουλάχιστον μία δεκαετία, 

δημιουργώντας αβεβαιότητα και σοβαρά προβλήματα σε πολίτες, αγρότες και επαγγελματίες. 

Παράλληλα, τίθεται σοβαρό ζήτημα με την καλλιέργεια χαρουπιάς στην Κρήτη, η οποία σε 

πολλές περιπτώσεις χαρακτηρίζεται ως δασική έκταση, παρά το γεγονός ότι αποτελεί 

παραδοσιακή γεωργική δραστηριότητα και βασική πηγή εισοδήματος για τους παραγωγούς. 

Το ΤΕΕ/ΤΑΚ ζητά την έκδοση διευκρινιστικής εγκυκλίου που να ξεκαθαρίζει ποιο είδος 

χαρουπιάς χαρακτηρίζεται ως δασικό (άγρια χαρουπιά) και ποιο όχι, ώστε να αποφευχθούν 

άδικες διοικητικές πράξεις και να προστατευθούν οι αγρότες. 

Το θέμα απαιτεί άμεση παρέμβαση του Υπουργείου για την επιτάχυνση των διαδικασιών 

εξέτασης των αντιρρήσεων, την ενίσχυση των Επιτροπών Αντιρρήσεων με πρόσθετο 

προσωπικό και τη διασφάλιση δίκαιης μεταχείρισης των καλλιεργειών χαρουπιάς. 

Παρακαλούμε για τις ενέργειές σας και την ενημέρωσή μας σχετικά με τις πρωτοβουλίες που 

προτίθεστε να αναλάβετε για την επίλυση των ανωτέρω ζητημάτων. 

Επισυνάπτεται το σχετικό έγγραφο. 

 

Η Αναφέρουσα Βουλευτής 

 

Αικατερίνη Σπυριδάκη 

 

 

 

 

 

 



ΤΕΕ - ΤΜ ΑΝ. ΚΡΗΤΗΣ-184-17/02/2025 

 
 

 

 

 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
ΤΕΧΝΙΚΟ ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ ΕΛΛΑΔΑΣ
ΤΜΗΜΑ ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΚΡΗΤΗΣ
Πρεβελάκη & Γρεβενών 
712 02, Ηράκλειο Κρήτης
Τηλ.:2810-342.520,2810-341.455
E-mail: teetak@tee.gr,
ιστοσελίδα: www.teetak.gr

Ηράκλειο, 17/2/2025

Προς:

─Υπουργό Περιβάλλοντος & Ενέργειας κ. 
Παντελή Κάπρο 
secmin@ypen.gr

─ Επιθεωρητή εφαρμογής δασικής πολιτικής 
Κρήτης κ. Αναστάσιο Ιωάννου
dsed@eedpkritis.ypeka.gr

Θέμα: Επιτροπές Αντιρρήσεων Δασικών Χαρτών – Διευκρινίσεις για την Καλλιέργεια 
Χαρουπιάς στην Κρήτη.

Αξιότιμοι κύριοι,
Με την παρούσα επιστολή θα θέλαμε να εκφράσουμε την ανησυχία μας ως Δ.Ε. 

ΤΕΕ/ΤΑΚ σχετικά με ζητήματα που αφορούν τη διαχείριση των δασικών εκτάσεων και την 
ομαλή εξέλιξη των διαδικασιών ανάρτησης και εξέτασης των δασικών χαρτών, ιδιαίτερα σε ό,τι 
αφορά τις Π.Ε. Ηρακλείου και Λασιθίου στην Περιφέρεια Κρήτης.

Οι υφιστάμενες Επιτροπές Αντιρρήσεων μόλις μία σε κάθε Π.Ε. αλλά και οι δύο 
υποστελεχωμένες δασικές υπηρεσίες  αδυνατούν να ανταποκριθούν έγκαιρα στον μεγάλο όγκο 
των υποθέσεων, με αποτέλεσμα σοβαρές καθυστερήσεις,  οι οποίες δημιουργούν αβεβαιότητα 
και προβλήματα σε πολίτες και φορείς. Η άμεση στελέχωση των Δασικών Υπηρεσιών 
Ηρακλείου και Λασιθίου αλλά και δημιουργία επιπλέον Επιτροπών, κρίνεται απαραίτητη ώστε 
να επιταχυνθεί η εξέταση των υποθέσεων και να επιλυθούν τα ζητήματα που προκύπτουν από 
τον χαρακτηρισμό εκτάσεων. Παράλληλα, επισημαίνουμε ότι έχουν κατατεθεί περισσότερες από 
10.000 αντιρρήσεις δασικών χαρτών, ενώ κάθε επιτροπή εξετάζει μόλις 100-120 υποθέσεις. Με 
αυτόν τον ρυθμό, η ολοκλήρωση της διαδικασίας θα απαιτήσει τουλάχιστον δέκα χρόνια, 
γεγονός που δημιουργεί σοβαρές καθυστερήσεις και αβεβαιότητα για τους πολίτες και τους 
επαγγελματίες του κλάδου.

Ένα ιδιαίτερα κρίσιμο ζήτημα αφορά τις καλλιέργειες χαρουπιάς στην Κρήτη, οι οποίες 
σε αρκετές περιπτώσεις έχουν χαρακτηριστεί ως δασικές εκτάσεις. Ωστόσο, η χαρουπιά 
αποτελεί σημαντική παραδοσιακή καλλιέργεια και πηγή εισοδήματος για πολλούς παραγωγούς. 
Είναι αναγκαίο να εκδοθεί διευκρινιστική εγκύκλιος που να καθορίζει ποιο είδος χαρουπιάς 
χαρακτηρίζεται ως δασικό(άγρια χαρουπιά) και ποιο όχι, ώστε να αποφευχθούν άδικες 
διοικητικές πράξεις και να στηριχθούν οι αγρότες της περιοχής.



 

 

Ευελπιστούμε στην άμεση παρέμβασή σας για την επίλυση των ανωτέρω θεμάτων και 
παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπλέον διευκρίνιση ή συνεργασία.

                                                             

  Κοινοποίηση:
- Βουλευτές Ανατολικής Κρήτης
- Συντονίστρια Αποκεντρωμένης Διοίκησης Κρήτης κ. Μαρία Κοζυράκη
- Περιφερειάρχη Κρήτης κ. Σταύρο Αρναουτάκη
- Πρόεδρο Περιφερειακής Ένωσης Δήμων Κρήτης 
- Δημάρχους Ανατολικής Κρήτης
- Μέλη ΤΕΕ/ΤΑΚ
- ΜΜΕ
 Εσωτερική διανομή:
- Διοικούσα Επιτροπή ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Προεδρείο «Α» ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Πρόεδρο Πειθαρχικού Συμβουλίου
- Νομαρχιακή Επιτροπή Λασιθίου ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Κλαδικοί Σύλλογοι των Μηχανικών Ανατ. Κρήτης
- Εκλεγμένοι στη Κεντρική Αντιπροσωπεία μέλη ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Γραφείο Προϊσταμένης
- Γραφείο Μηχανικών
- Χρονολογικό αρχείο
- Φάκελος Δ.Ε.
- Ιστοσελίδα ΤΕΕ/ΤΑΚ




